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Ärendelista  2019-06-11

Val av protokolljusterare samt 
godkännande av dagordning

§ 125 Lägesrapport "Varta"

§ 126 Motion från Kristdemokraterna om att 
sänka avgiften för att pröva strandskyddet

2016/78 
206

§ 127 Motion från Börje Helgesson, L, om att 
förebygga fallolyckor hos våra äldre

2017/154

§ 128 Motion från Anders Andersson och 
Monica Bergh, båda KD, angående 
kulturminnesvårdsprogram

2018/69

§ 129 Hantering av kultur- och fritidsfrågor 2019/100

Samhällsbyggnadsfrågor

Näringslivsfrågor

§ 130 Styrels planeringsomgång 2019-2021 2019/53

§ 131 Processen för RSA (Risk- och 
sårbarhetsanalys)

§ 132 Säkerhetsskydd

§ 133 Organisationsfrågor

§ 134 Anmälningsärenden 2019 2019/1
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KSAU § 125/2019

Lägesrapport "Vartaområdet"  
Beslut
Arbetsutskottet har mottagit informationen.

Ärendebeskrivning
Utvecklingschef Lars Gjörloff och konsult Joakim Ljungkvist informerar 
om aktuellt läge vad gäller Varta-området.

Skickas till
Utvecklingskontoret
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KSAU § 126/2019 Dnr 2016/78 206

Motion från kristdemokraterna om att sänka 
avgiften för att pröva strandskyddet
Förslag
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
att med anledning av arbetsutskottets beslut anse motionen bifallen.

Beslut
Arbetsutskottet delar motionsställarnas syn och beslutar att föreslå miljö- 
och byggnadsnämnden att inför arbetet med taxorna i höst sänka taxan för 
prövning av strandskydd till 2 000 kr.

Sammanfattning
En motion om att sänka avgiften för prövning av strandskydd har 
inlämnats. Miljö- och byggnadsnämnden har meddelat att det är olämpligt 
varpå arbetsutskottet beslutade om ytterligare beredning.

Ärendebeskrivning
Fullmäktigeledamöterna Anders Andersson och Monica Bergh, båda KD, 
har 2016-05-23 lämnat en motion om att sänka avgiften för att pröva en 
begäran om dispens från strandskyddsreglerna.

I motionen framhålls att sjönära boende är en viktig del för att locka fler att 
bosätta sig på landsbygden. Motionsställarna ser det dock som 
problematiskt med den relativt höga avgift som idag är 7 088 kronor vilket 
kommunen tar ut för att pröva ärendet. Detta kan avskräcka potentiella 
sökande och i motionen föreslås därför en sänkning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterade motionen till miljö- och 
byggnadsnämnden för yttrande. Motionen föreslår en sänkning av avgiften 
för prövning av strandskydd till 1 000 kronor.

Samråd har enligt uppdrag från kommunstyrelsen genomförts med 
motionsställaren Monica Bergh, KD. Vid samrådet framkom inte något nytt 
utöver det som står i motionen.

Miljö- och byggnadsnämnden beslutade § 184/2016 att det är olämpligt att 
ändra taxan för prövning av strandskydd.

Arbetsutskottet beslutade § 247/2016 att ärendet skulle beredas ytterligare. 
Ett yttrande har lämnats av kommunchefen i ärendet.
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Beslutsunderlag
Motion från Anders Andersson och Monica Bergh, båda KD
Kommunfullmäktige § 59/2016
Kommunstyrelsens arbetsutskott §§ 128/2016, 247/2016
Miljö- och byggnadsnämnden § 184/2016

Skickas till
Miljö- och byggnadsnämnden
Kommunstyrelsen
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KSAU § 127/2019 Dnr 2017/154

Motion från Börje Helgesson, L, om att 
förebygga fallolyckor hos våra äldre
Förslag
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
att avslå motionen med yttrandet från socialnämnden som bland annat 
innebär en inriktning på ett salutogent synsätt. Den som har insatser i form 
av hemtjänst kan få hjälp med inköp av halkskydd, om man inte själv eller 
via närstående kan ombesörja detta.

Sammanfattning
Dåvarande fullmäktigeledamot Börje Helgesson, L har 2017-10-18 lämnat 
in en motion om att förebygga fallolyckor hos äldre genom att kommunen 
erbjuder halkskydd.

Ärendebeskrivning
Dåvarande fullmäktigeledamot Börje Helgesson, L har 2017-10-18 lämnat 
in en motion om att förebygga fallolyckor hos äldre.

I motionen föreslås att kommunen erbjuder halkskydd till våra äldre 
kommuninvånare. I första hand till de som idag har hemtjänst eller larm 
och i andra hand till alla över 65 år. Motionsställaren föreslår även att 
medel för kommande säsong tas ur oförutsedda utgifter och därför 
behandlas vid budgetberedningen 2019 samt att ansvarig förvaltning får i 
uppdrag att söka medfinansiering från exempelvis Landstinget.

Kommunfullmäktige remitterade motionen till kommunstyrelsen. 
Arbetsutskottet remitterade den till socialnämnden enligt beslut § 
262/2017.

Socialnämnden har överlämnat beslut § 53/2018 där man antagit social-
förvaltningens yttrande som yttrande över motionen.

Förvaltningen anser inte att halkskydd ska erbjudas till kommuninvånare 
som har hemtjänst eller larm och inte heller till invånare över 65 år. Frågan 
har behandlats i en tidigare motion. Det svaret ledde till att en arbetsgrupp 
bildades med uppdrag att ta fram beskrivning på olika former av enkla 
hjälpmedel. Socialförvaltningens inriktning på ett salutogent synsätt 
innebär i korthet att det den enskilde kommuninvånaren kan göra själv eller 
med hjälp av anhöriga ska inte tas ifrån den enskilde. Socialförvaltningen 
inriktar sig istället på att visa och vägleda den enskilde och anhöriga, vilka 
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hjälpmedel som finns och var dessa kan inköpas.
 

Om den enskilde som idag har insatser i form av hemtjänst inte själv eller 
med stöd av närstående kan köpa exempelvis halkskydd så hjälper 
självklart medarbetare inom socialförvaltningen att göra dessa inköp.
Förvaltningen anser inte att halkskydd ska erbjuda till våra äldre kommun-
invånare.

Samråd har skett med berörd motionsställare.

Beslutsunderlag
Socialnämndens arbetsutskott § 37/2018
Tjänsteskrivelse 2018-04-16
Kommunstyrelsens arbetsutskott § 262/2017
Motion från Börje Helgesson, L, om att förebygga fallskador hos våra äldre

Skickas till
Kommunstyrelsen
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KSAU § 128/2019 Dnr 2018/69

Motion från Anders Andersson och Monica 
Bergh, båda KD, angående 
kulturminnesvårdsprogram
Förslag
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
att anse motionen besvarad i och med att uppdrag lämnas till miljö- och 
byggnadsnämnden att göra en uppdatering av programmet med anledning 
av att göra det mer användbart för kommunen och tillgängligt för fler.

Inför detta föreslås att miljö- och byggnadsnämnden tar fram ett förslag och 
kalkyl på upplägg av hur arbetet ska genomföras med inriktning på att söka 
bidrag för år 2021. Förslaget föreslås presenteras för arbetsutskottet innan 
december 2019.

Sammanfattning
Fullmäktigeledamöterna Anders Andersson och Monica Bergh, båda KD, 
har 2018-05-08 lämnat in en motion angående kulturminnesvårdsprogram.

För ca 25 år sedan upprättades ett kulturminnesvårdsprogram för Hultsfreds 
kommun. Motionsställarna menar att det är hög tid att programmet 
uppdateras och föreslår därför kommunstyrelsen att på lämpligt sätt 
aktualisera och uppdatera kulturminnesvårdsprogrammet.

Ärendebeskrivning
Fullmäktigeledamöterna Anders Andersson och Monica Bergh, KD, har 
2018-05-08 lämnat in en motion om att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
kommunstyrelsen att på lämpligt sätt aktualisera och uppdatera 
”Kulturminnesvårdsprogram för Hultsfreds kommun”.

Kommunfullmäktige remitterade motionen till kommunstyrelsen. 
Arbetsutskottet beslutade § 124/2018 att remittera motionen till 
stadsarkitekten för yttrande över motionen. 

Följande yttrande har lämnats:
”Kommunens kulturminnesvårdsprogram från 1991 redovisar ett urval 
bland en stor mångfald av kulturhistoriskt intressanta miljöer och objekt. 
Det är ett gediget program för sin tid.

Nyttan med ett kulturmiljöprogram är i första hand att öka kunskapen och 
förståelsen för de kulturhistoriska värdena i samhället. Det kan användas 
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som ett verktyg för hur vi ska kunna använda, utveckla och tillvarata 
kulturmiljön för att ge oss en attraktiv kommun och livsmiljö.
Det kan också ge stöd och tillämpning av plan- och bygglagen, miljöbalken 
och kulturmiljölagen för att underlätta avvägningar och prioriteringar i 
olika planeringsskeden och beslutssituationer.

Det finns många olika metoder att analysera, beskriva och tydliggöra 
kulturvärden för platser och byggnader. Sättet har dock förändrats mycket 
sedan 1991. Fokuset har helt ändrats på de kulturmiljöprogram som görs 
idag – man skriver dem ur ett landskapsbildsperspektiv mer än ur 
bebyggelseperspektiv. Dessutom integreras aspekterna på genus-
perspektivet, industriarvet, hur man ska behålla de bevarandevärda 
miljöerna och hur miljöerna kan utvecklas och värdena förmedlas. 

Det finns inga lagkrav på hur ett kulturmiljöprogram ska se ut eller vad det 
ska innehålla. Det bör dock ha ett innehåll som kan tillföra förståelse för 
skyddsvärdena samt stöd för avvägningar och beslut.

Bedömningen är att det är lite som går att återanvända vid en uppdatering 
av befintligt kulturminnesvårdsprogram. För det första finns det ej digitalt, 
vilket gör att man måste skriva om allt. Kommunhistoriken går att 
återanvända, men 1900-talet saknas. Vissa moment bör göras om för att 
man ska kunna stå för de bedömningar som måste göras, som till exempel 
platsbesök i alla miljöerna.

En ”light-variant” kan vara ett alternativ där man endast tittar på de 
områden där det är störst exploateringstryck (mestadels tätorterna), men det 
är svårt att avgränsa och utesluta landsbygden.

Just nu pågår det arbeten med nya kulturmiljöprogram i hela Sverige, det 
ligger lite i tiden. Man har hittat en bra modell att jobba efter som blivit allt 
mer slimmad och effektiv. Dessutom utgår statliga bidrag till kommunerna 
för framtagande av kulturmiljöprogram. Det är länsstyrelserna som 
finansierar 50% av kostnaden för framtagandet.

För Hultsfreds del finns det bidrag att söka för år 2021.”

Samråd har skett med berörda motionsställare.

Beslutsunderlag
Motion från Anders Andersson och Monica Bergh, KD
Kommunfullmäktige § 59/2018
Kommunstyrelsens arbetsutskott § 124/2018
Tjänsteskrivelse från stadsarkitekten

Skickas till
Kommunstyrelsen

9



Sammanträdesprotokoll
Sammanträdesdatum
2019-06-11

3(3)

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

10



Sammanträdesprotokoll
Sammanträdesdatum
2019-06-11

1(2)

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

KSAU § 129/2019 Dnr 2019/100

Hantering av kultur- och fritidsfrågor
Beslut
Arbetsutskottet beslutar att invänta vad den nya kultur- och fritidschefens 
åtgärder kan innebära för kultur- och fritidsfrågornas hantering.

Vidare beslutar arbetsutskottet att kultur- och fritidschefen ska göra en 
återrapportering till arbetsutskottet innan sommaren 2020.

Sammanfattning
Kommunkansliet har fått i uppdrag att lämna förslag på hur kultur- och 
fritidsfrågor kan hanteras.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade § 182/2018-12-17 att ge kommunkansliet i 
uppdrag att ta fram förslag på hur kultur- och fritidsfrågor kan hanteras.

Beslutet var ett avslag på en motion från Lennart Beijer, V om 
återinrättande av en kultur- och fritidsnämnd. Till viss del tolkades det som 
besvarat med det uppdrag som lämnats till kommunkansliet. 

Följande kan konstateras:
Efter samtal med nya kultur- och fritidschefen har kansliet uppfattat att det 
finns ett nytt tänkande vad gäller ärendehantering och aktivare 
återkopplingar. Likaså kommer personal att involveras mer i de 
administrativa uppgifterna för att säkerställa en bra och snabbare hantering 
liksom beredskap vid frånvaro.

En genomgång har gjorts av hur kultur- och fritidsfrågor hanterats i 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Sammanställning finns även över vilka 
ärenden som har lyfts under 2017 och 2018. 

Förslag
Förslag A är att invänta vad den nya kultur- och fritidschefens åtgärder kan 
innebära för kultur- och fritidsfrågornas hantering.

Förslag B är att ta beslut om att inrätta ett utskott under kommunstyrelsen. 
Detta bör då hanteras av kultur- och fritidsförvaltningen då frågorna hör 
hemma där.

Förslag C är att tillsätta tillfälliga beredningar när kultur- och fritidsfråga 
av större dignitet där en politisk bredd kan arbeta med aktuell fråga.
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Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från kanslichefen

Skickas till
Kommunkansliet
Kultur- och fritidschefen
Lennart Beijer för kännedom
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KSAU § 130/2019 Dnr 2019/53

Styrels planeringsomgång 2019-2021 
Beslut
Arbetsutskottet beslutar ge uppdrag till säkerhetssamordnare Ulf Bowein 
att arbeta fram ett planeringsunderlag utifrån föreslagen inriktning vilket 
ska påbörjas januari år 2020.

Ärendebeskrivning
Energimyndigheten har översänt skrivelse om planeringsomgång för styrel 
2019-2021.

Under perioden 2019-2021 genomförs den tredje nationella 
planeringsomgången av styrel, det vill säga planering för prioritering av 
samhällsviktiga elanvändare. Styrel syftar till att mildra konsekvenserna för 
samhället i ett läge där elanvändare måste kopplas bort på grund av 
eleffektbrist. En sådan situation skulle fordra att Svenska kraftnät tvingas 
beordra en manuell förbrukningsfrånkoppling (MFK).

Styrel är en del av krisberedskapen och resultatet av planeringen utgör 
underlag som elnätsföretagen ska använda för att utforma från- och 
tillkopplingsplaner. Dessa planer ska utformas så att elnätsföretagen i så 
stor utsträckning som möjligt prioriterar samhällsviktiga elanvändare vid 
eleffektbrist.

Som ett första led i planeringsarbetet bör kommunen utforma en inriktning 
för styrelarbetet. Inriktningen bör omfatta en identifiering av elberoende 
samhällsviktiga verksamheter, tjänster, noder och infrastruktur som är 
särskilt viktiga att beakta vid en eleffektsbrist. Detta arbete beräknas 
påbörjas i januari 2020.

Beslutsunderlag
Skrivelse från Energimyndigheten

Skickas till
Säkerhetssamordnaren
Länsstyrelsen för kännedom
Energimyndigheten för kännedom
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KSAU § 131/2019

Processen för RSA (Risk- och 
sårbarhetsanalys)
Beslut
Arbetsutskottet har mottagit informationen.

Ärendebeskrivning
Säkerhetssamordnare Ulf Bowein informerar om processen för RSA (risk- 
och sårbarhetsanalys).

Skickas till
Säkerhetssamordnaren
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KSAU § 132/2019

Säkerhetsskydd
Beslut
Arbetsutskottet har mottagit informationen.

Ärendebeskrivning
Säkerhetsskyddschef Linus Ivarsson informerar om pågående och 
kommande arbete med säkerhetsskydd.

Skickas till
Säkerhetsskyddschefen
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KSAU § 133/2019

Organisationsfrågor
Beslut
Arbetsutskottet har mottagit informationen.

Ärendebeskrivning
Förbundschef Helena Grybäck Svensson lämnar en lägesrapport över 
aktuella organisationsfrågor vad gäller flytten av fastighetsförvaltningen.

Skickas till
Förbundschefen
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KSAU § 134/2019 Dnr 2019/1

Anmälningsärenden 2019
1. Protokoll från styrelsemöte med Kommunförbundet Kalmar län
2. Missiv från Migrationsverket 
3. Skrivelser från Målilla Samhällsförening – till kommunen för 

kännedom
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